

REPUBLIQUE DU CAMEROUN

Paix – Travail – Patrie

**MINISTRE DU TOURISME ET
DES LOISIRS****REPUBLIC OF CAMEROON**

Peace – Work – Fatherland

**MINISTRY OF TOURISM AND
LEISURE****AVIS D'APPEL D'OFFRES NATIONAL OUVERT**

004 N°...../AONO/MINTOUL/CMPM/2018 DU 28 février 2018
**POUR L'ÉLECTRIFICATION SOLAIRE DU CAMPMENT LE FLAMBOYANT À
MOKOLO
(DEPARTEMENT DU MAYO-TSANAGA, REGION DE L'EXTREME-NORD)**

1- Objet

Le Ministre d'Etat, Ministre du Tourisme et des Loisirs lance, pour le compte de son département ministériel, un Appel d'Offres National Ouvert pour l'électrification solaire du Campement le Flamboyant à Mokolo sur financement du Budget d'Investissement Public de l'exercice 2018.

2- Consistance des travaux

Les travaux, objet du présent Appel d'Offres, comprennent :

- Travaux préliminaires (production des documents d'exécution, installation de chantier et autres);
- Acquisition des panneaux solaires, des convertisseurs et batteries ;
- Réalisation du câblage électrique des boukarous.

3- Délai d'exécution

Le délai maximum pour la réalisation des travaux objet du présent appel d'offres est de **quatre (04) mois** à compter de la date de notification de l'Ordre de Service de commencer les travaux.

Ce délai comprend le temps nécessaire pour produire toute la documentation technique, réaliser les travaux et réceptionner les travaux exécutés.

4- Allotissement

Les travaux du présent appel d'offres sont organisés en un (01) lot unique.

5- Coût prévisionnel

Le coût prévisionnel de l'opération à l'issue des études préalables est de FCFA Toutes Taxes Comprises (TTC) **vingt-cinq millions (25 000 000) francs CFA**.

6- Participation et origine

La participation au présent Appel d'Offres est ouverte à toutes les entreprises et/ou groupement d'entreprises de droit camerounais justifiant d'une expérience établie dans le domaine de l'électrification solaire.

7- Financement

Les travaux, objet du présent Appel d'Offres, sont financés par le Budget d'Investissement Public du Ministère du Tourisme et des Loisirs de l'exercice 2018, Imputation 52 23 317 02 330003 2254.

8- Cautionnement provisoire

Chaque soumissionnaire devra joindre à ses pièces administratives, une caution de soumission d'un montant de **quatre cent mille (400 000) FCFA** valable pendant trente (30) jours au-delà du délai de validité des Offres et établie par un établissement bancaire ou une compagnie d'assurance agréé par le Ministère en charge des Finances (MINFI).

10- Acquisition du Dossier d'Appel d'Offres

Le Dossier d'Appel d'Offres peut être obtenu à la Direction des Affaires Générales/Sous-direction du Budget, Matériel et Maintenance/Service des Marchés Publics au Ministère du Tourisme et des Loisirs sise à l'Immeuble Rose, porte 205, 2ème étage sur présentation de l'original d'une quittance de **quarante-cinq mille (45 000) francs CFA** non remboursable, payable uniquement au Trésor Public.

11- Remise des offres

Les Offres sont établies en français ou en anglais, en sept (07) exemplaires (un (01) original et six (06) copies marqués comme tels). **Une version numérique des offres gravée sur CD-ROM doit également être transmise.** Elles devront être scellées, cachetées et parvenir à la Direction des Affaires Générales/Sous-direction du Budget, Matériel et Maintenance/Service des Marchés Publics au Ministère du Tourisme et des Loisirs, porte 205, 2ème étage au plus tard le **à 11 heures**, heure locale, sur décharge et porteront la mention :

004 DOSSIER D'APPEL D'OFFRES NATIONAL OUVERT
N°...../AONO/MINTOUL/CMPM/2018 DU
pour l'électrification solaire du Campement le Flamboyant à Mokolo.
« A n'ouvrir qu'en séance de dépouillement »

12- Recevabilité des Offres

Sous peine de rejet, les pièces administratives requises devront être impérativement produites en originaux ou en copies certifiées conformes par le service émetteur ou une autorité administrative. Elles devront obligatoirement dater de moins de trois (03) mois.

Toute offre incomplète conformément aux prescriptions du Dossier d'Appel d'Offres sera déclarée irrecevable, notamment l'absence de la caution de soumission délivrée par une banque de premier ordre ou une compagnie d'assurance agréée par le Ministère en charge des Finances.

13- Ouverture des offres

L'ouverture des offres sera effectuée en un (01) temps par la Commission Ministérielle de Passation des Marchés, en présence des soumissionnaires ou de leurs représentants dûment mandatés et ayant une parfaite connaissance de leurs Offres respectives.

Elle aura lieu le **à 12 heures**, heure locale, dans la salle de conférences annexe, porte 119, 1er étage de l'immeuble abritant les services centraux du Ministère du Tourisme et des Loisirs à Yaoundé.

14- Evaluation des offres

Le système de notation des Offres se fera par mode binaire (oui / non) et portera sur les critères ci-après dont le détail est donné dans le Règlement Particulier de l'Appel d'Offres (RPAO) :

14.1 Critères éliminatoires :

Les critères éliminatoires ci-après sont valables autant pour l'évaluation du dossier administratif que pour l'évaluation des offres techniques et financières.

Il s'agit de :

- 14.1.1 Dossier incomplet ou non-conformité d'une pièce après le délai de 48 heures ;
- 14.1.2 Absence de la caution de soumission ;
- 14.1.3 Pièce non conforme aux prescriptions du Dossier d'Appel d'Offres, falsifiée ou scannée (la CMPM se réserve le droit de procéder à l'authentification de tout document présentant un caractère douteux) ;
- 14.1.4 Fausse déclaration ;
- 14.1.5 Non-respect du profil du Conducteur des Travaux (avoir « NON » à l'évaluation du Conducteur des Travaux) ;

- 14.1.6 Note technique inférieure à 70% de « oui » ;
- 14.1.7 Omission de renseigner un prix unitaire quantifié dans l'Offre financière ;
- 14.1.8 Absence d'un sous-détail des prix.

14.2 Critères essentiels de qualification :

- 14.2.1 Situation financière ;
- 14.2.2 Références de l'entreprise dans les réalisations similaires ;
- 14.2.3 Qualification et expérience du Personnel Clé ;
- 14.2.4 Méthodologie et planning ;
- 14.2.5 Moyens logistiques (matériels utilisés) ;
- 14.2.6 Rapport de visite du site assorti des photos ;
- 14.2.7 Présentation générale de l'Offre ;
- 14.2.8 Cahier des Clauses Techniques Particulières (CCTP) paraphé à chaque page, signé, daté et cacheté à la dernière ;
- 14.2.9 Cahier des Clauses Administratives Particulières (CCAP) paraphé à chaque page, signé, daté et cacheté à la dernière.

15- Attribution du Marché

Le Maître d'Ouvrage attribuera le Marché au soumissionnaire dont l'Offre a été reconnue conforme pour l'essentiel au Dossier d'Appel d'Offres et qui dispose des capacités techniques et financières requises pour exécuter le Marché de façon satisfaisante et dont la proposition financière a été évaluée la **moins disante** en incluant le cas échéant les rabais proposés

16- Durée de validité des offres

Les soumissionnaires restent tenus par leurs Offres pendant quatre-vingt-dix (90) jours à compter de la date limite fixée pour la remise des offres.

17- Renseignements complémentaires

Les renseignements complémentaires peuvent être obtenus à la Direction des Affaires Générales/Sous-direction du Budget, Matériel et Maintenance/Service des Marchés Publics du Ministère du Tourisme et des Loisirs, porte 205, 2ème étage, Tél : **222 22 35 69**.

En outre, pour toute tentative de corruption ou faits de mauvaises pratiques, bien vouloir appeler le MINMAP ou envoyer un SMS aux numéros suivants : **673 20 57 25 / 699 37 07 48**.

28 FEB 2018
Yaoundé, le

LE MAITRE D'OUVRAGE


Bello Bouba Maigane

Ampliation:

- MINMAP ;
- ARMP ;
- SOPECAM ;
- Président CMPM/MINTOUL ;
- Affichage/Chronos

004 OPEN NATIONAL INVITATION TO TENDER

**No. 004 /AONO/MINTOUL/CMPM/2018 OF 8 FEB 2018
TO SUPPLY SOLAR ENERGY TO THE FLAMBOYANT CAMPSITE IN
MOKOLO
(MAYO-TSANAGA DIVISION, FAR NORTH REGION)**

1-Subject:

The Minister of State, Minister of Tourism and Leisure, hereby launches on behalf of his Ministry, an open national invitation to tender to supply solar energy to the Flamboyant Campsite in Mokolo. The said project shall be financed by the public investment budget of the Ministry of Tourism and Leisure for the 2018 financial year.

2-Contents of Service

Works to be carried out under this invitation to tender comprise the following:

- Preliminary works (drafting execution documents, setting up the worksite and other);
- Purchase of solar panel , inverters and batteries;
- Electric wiring of boukarous.

3- Execution Deadline

The latest deadline for delivery works shall be **four (04) months** with effect from the date of the notification of the order to start works.

This deadline comprises the time which is necessary to draft all technical documents, carry out works and accept executed works.

4- Batching

Works falling under this invitation to tender shall be organised in a single (01) batch.

5- Estimated cost

The estimated of the project after the conduct of preliminary studies stands at **FCFA twenty five million (25,000,000)** all taxes included.

6- Participation and Origin

Participation to this invitation to tender is open to all companies and/or groups of companies under Cameroon's law with proven experience in the domain of solar energy supply.

7-Funding:

The services to be provided following this invitation to tender shall be financed by the public investment budget of the Ministry of Tourism and Leisure for the 2015 financial year, budgetary charge 52 23 317 02 330003 2254.

8- Temporary Bid Bond

Each bidder shall produce a temporary bid bond amounting to **FCFA four hundred thousand (400, 000)** with a thirty-day (30) validity after the entry into force of the invitation to tender, and issued by a financial institution approved by the Ministry of Finance (MINFI).

10-Acquisition of the Tender File

The tender file can be obtained from the Department of General Affairs/Sub-Department of Budget, Equipment and Maintenance/Public Contract Service of the Ministry of Tourism and Leisure located at Immeuble Rose, room 205, second floor, upon presentation of an authentic receipt showing payment of a non-refundable fee of **FCFA forty five thousand (45, 000)** to be paid to the Public Treasury only.

11-Submission of Bids

Bids shall be drafted either in English or French in seven (07) copies (one (01) original and six (06) duplicates labelled as such). They should be forwarded **alongside the digital copy of the bid in a CD-ROM** under sealed and stamped cover to the Department of General Affairs/Sub-Department of Budget, Equipment and Maintenance/Public Contract Service of the Ministry of Tourism and Leisure located in Immeuble Rose, room 205, second floor, not later than 27 MAR 2018 at 11 a.m, local time against a signed proof of submission and shall be labelled as follows:

004 OPEN NATIONAL INVITATION TO TENDER
No. 004 /AONO/PR/MINMAP/CMPM/2018 of 28 FEB 2018
to Supply Solar Energy to the Flamboyant Campsite in Mokolo
"To be opened only during the Tender Opening Session"

12-Bid Admissibility

Only the originals of administrative documents or certified true copies shall be accepted. They shall be dated less than three (03) months by the date of submission.

Any bid not complying with this notice of invitation to tender, especially bids with no bid bond issued by a first-rate financial institution or an insurance company approved by the Ministry of Finance, shall be declared inadmissible.

13-Opening of Bids

The opening of the bids shall be carried out in one stage by the Ministerial Tender Board, in the presence of selected bidders or their duly authorised representatives who have a perfect knowledge of their respective bids.

It will take place on the 27 MAR 2018 at **12 noon**, local time, in the annex conference hall, room 119, first floor of the building hosting the central services of the Ministry of Tourism and Leisure in Yaoundé.

14-Evaluation of Bids

The marking system of bids shall be done following a (yes/No) binary system and shall be based on the following criteria whose details are given in the Special Regulations of the Invitation to Tender (RPAO):

14.1 Eliminary Criteria:

The following eliminary criteria apply both to the evaluation of administrative files and technical and financial files:

- 14.1.1 Incomplete file or an item of the file which is not compliant after a 48-hour deadline;
- 14.1.2 Absence of bid bond;
- 14.1.3 Documents not complying with specifications of this invitation to tender, forged or scanned documents (the CMPM reserves the right to resort to the authentication of any doubtful document)
- 14.1.4 False declarations;
- 14.1.5 Profile of the supervisor of works not compliant (have "NO" in the evaluation of works supervisor);
- 14.1.6 Technical mark of less than 70% of "yes";
- 14.1.7 Omission of a price calculated in the financial bid;

14.1.8 Absence of detailed information relating to prices.

14.2 Essential Criteria

- 14.2.1 Financial situation;
- 14.2.2 References of the enterprise in similar works;
- 14.2.3 Qualification and experience of key staff;
- 14.2.4 Methodology and planning;
- 14.2.5 Logistical means (material used);
- 14.2.6 Report of the visit to the site comprising snapshots;
- 14.2.7 General presentation of bids;
- 14.2.8 Special technical clauses signed at every page and signed, dated and stamped at the last page;
- 14.2.9 Special administrative clauses signed at every page, signed, dated and stamped at the last.

15- Awarding the contract

The contracting authority shall award the contract to the **lowest bidder** (proposed discounts included). The bidder shall also display both technical and administrative capacities as stipulated under Essential and Eliminary Criteria and shall comply with most of the criteria of the tender documents.

16-Tender Validity

Tenders shall be valid for ninety (90) days with effect from the submission deadline.

17-Further Information

Further information can be obtained in the department of General Affairs/Sub-Department of Budget, Equipment and Maintenance of the Ministry of Tourism and Leisure/ Service of Public, room 205, second floor. Tél: 222 222 35 69.

In addition, please call or send an sms to any of the following numbers 673205725/699370748 in case of any form of corruption or malpractices.

Yaounde, on ²⁸ FEB 2018

THE CONTRACTING AUTHORITY



[Handwritten signature]
Bello Bouba Maigane

Copied to:

- MINMAP ;
- ARMP ;
- Chairman CPM/MINTOUL ;
- SOPECAM
- Pasting/chrono